



ပျာကညီဘျာထံခဝရျာန်

တၢ်ကစိၣ်ကြၢးသ့ၣ်ညါ

၃၉၆, ဘိၣ်ဗျးကျဲ, လိမတီၣ်, ပွၢ်တကူၣ်
Ph. 95-1-2314899(Ext. 124)
E.mail. kbccd08@gmail.com
Web -kbcm1913.org

နိၣ်ဇ်(၄)

လါနိၣ်ဝုဘၢၣ်, ၂၀၁၉န့ၣ်

ကမ်းတံၣ်မၤတၢ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်(၅၄)ဘျီတဘျီ ခိးမၤဆူၢ်တၢ်ကမ်းတံၣ်



မုၢ်လၢယုၤအဘျူးအယံ ပျာကညီဘျာထံခဝရျာန်ကမ်းတံၣ်မၤတၢ်(၅၄)ဘျီတဘျီ ခိး ၂၀၁၉န့ၣ်ပၤဆူၢ်တၢ်ကမ်းတံၣ်အိၣ်ဖျိၣ် ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖျိၣ် လါနိၣ်ဝုဘၢၣ်(၁၂-၁၅)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်လၢ ခဝရျာန်န့ၣ်(၁၀၀)တၢ်စံးဘျူးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤအိၣ်ဖျိၣ်ဒီး ဝဲကျဲၤတဖၣ်အတၢ်ဟံၣ်ဖျါ, ကီၢ်တဖၣ်အတၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဒီး အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်စံၣ်ညီၣ်အၢၣ်လီၤကတိၤသကိး ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖျိၣ်ဒီး ဆူၣ်ညါကဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ဃုထာတီၢ်လီၤခိၣ်န့ၣ်အသီတဖၣ်လၢ (၂၀၂၀-၂၀၂၂)တၢ်မၤအိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ်မုၢ်တၢ်ဒါလၢ ဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤမုၢ်ဝဲ- သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်တြီၤန့ၣ်(ကရၢခိၣ်), ကရၢ ခိၣ်စၢၤ-သရၣ်ဒိၣ်သ့အိၣ်ထု, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်မုၢ်စိ, ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်-သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ခံၣ်ဖိ, သရၣ်ဒိၣ်စဲမၤသိးသိး ဒီးသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ယံၤအုလၢ, ခဝရျာန်န့ၣ်ရွှ်-သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်စဲမၤစၢၣ်, နိၣ်ရွှ်သယံ-သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်မုၢ်စိမုၢ်စိ, ဝဲဒီးခိၣ်, ဝဲကျဲၤပုၤန့ၣ်တၢ်တဖၣ်, ဝဲကျဲၤပုၤလၢလီၤဆူၣ်နီၤတဖၣ်, ကီၢ်ခၢၣ်စးတဖၣ်ဒီး ကီၢ်နိၣ်ရွှ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ဖၣ်အိၣ်-မိၣ်လမ့ၣ် သရၣ်သမါတၢ်မၤလိ



ကီၢ်ဖၣ်အိၣ်-မိၣ်လမ့ၣ်သရၣ်သမါတၢ်မၤလိ(၁၂၂)ဘျီတဘျီတၢ်မၤအိၣ်ဖျိၣ်ဆူးက့ၣ်ကညီဘျာထံခဝရျာန်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ကူးအုဆူးက့ၣ်ကဝီၤ, ဖဲလါအိးကထံဘၣ်(၇)တုၤ(၁၃)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထုမုၢ်ဝဲ- “မၤပုၤမုၢ်ဒါလၢ ယုၤဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်” န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤအိၣ်ဖျိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယံၤအဂီၢ်လၢ သရၣ်ရူၤဘၣ်(ကီၢ်ပသံၣ်မုၢ်မုၢ်), စိၤဆၢကတီၢ်ယုၤတၢ်မၤလိ ဒီးတၢ်သ့ဟံးန့ၣ်မၤပုၤကုၤမုၢ်ဒါလၢသရၣ်ဒိၣ်ကွၢ်လၢယံၤသးတီ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီးသးစၢ်တၢ်သးခုကစိၤ လၢ သရၣ်မုၢ်စိဘျူးဝါ, (CCMP)လၢသရၣ်ဒိၣ်လးဖျိ, တၢ်သိၣ်လိလံာ်စိဆူၣ်လၢ သရၣ်မုၢ်စိလါမုၢ်ထု (ကီၢ်လံာ်စိဆူၣ်က့ၣ်), ဒီးတၢ်သိၣ်လိတၢ်သးဝံၣ်လၢ သရၣ်က့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၃၄၁)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ဘျူးသရၣ်သမါတၢ်မၤလိ



ကီၢ်ဘျူးသရၣ်သမါတၢ်မၤလိ(၃၆)ဘျီတဘျီတၢ်မၤအိၣ်ဖျိၣ် တၢ်မုၢ်ကနဲယီတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, တနီၤသရၣ်ကဝီၤ ဖဲလါအိးကထံဘၣ်(၁၄) တုၤ(၂၀)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤအိၣ်ဖျိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိလံာ်စိဆူၣ်လၢ သရၣ်က့ၣ်မိၣ်မိၣ်(ကီၢ်ကူးစးကရၢန့ၣ်ရွှ်သယံ), တၢ်ပၤတၢ်ဆူၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်မၤလိလၢ သရၣ်မုၢ်စိဒီးကထၢၣ်တြီၤထီၣ်ဒုၢ်(ခဝရျာန်န့ၣ်ရွှ်မၤတၢ်တၢ်) ဒီးတၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လီၤသးတၢ်မၤလိ လၢ သရၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်ထု(ခဝရျာန် တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လီၤသးဝဲကျဲၤပုၤန့ၣ်တၢ်), နံၣ်ကယၤ (၂၁)တၢ်မၤလိလၢ သရၣ်နီၤဆၢန့ၣ်ဖိ ဒီးသရၣ်မုၢ်စိအံၤဖဲလံာ်န့ၣ်(ကီၢ်ဝဲလီၤ)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ရူၤလံာ်လီၤသးတၢ်လီၤကွဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၂၉၅)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

တီအူကီၢ်ကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘၢ သရၣ်သမါတၢ်မၤလိ



တီအူကီၢ်ကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘၢအိၣ်ဒီး သရၣ်သမါဒီးခိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိဖဲလါ နိၣ်ဝုဘၢၣ်(၅-၈)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်ဖဲတီၢ်ဒုၢ်ဒုၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထု - “ယုၤအပုၤမၤသကိးတၢ်လၢအဂီၢ်” (၁ကရံၣ် ၃၉, ၁၆၁၄)န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ သရၣ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ် -သရၣ်တုၤဒိၣ်ဒိၣ်, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်စိသံၣ်ပး, သရၣ်ဒိၣ် ကွၢ်လၢယံၤသးတီ, သရၣ်စၢ်ဟ့ၣ်ဂုၤ, ဒီးသရၣ်မုၢ်ထုလၢဆီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၄၅)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ကူးအု သရၣ်သမါတၢ်မၤလိ



ကီၢ်ကူးအုအိၣ်ဒီး သရၣ်သမါကရၢဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ခိၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလိပုၤ ထီၣ်(၁၁)ဘျီတဘျီဖဲ ကြၢၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, သမံၣ်တြီၤကဝီၤ စးထီၣ်ဖဲလါအိးကထံ ဘၣ်၂၀တုၤ၂၅သီ ၂၀၁၉န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ တၢ်တီၢ်ထုမုၢ်ဝဲ-ဘျူးခရံၣ်ဖိတၢ်စ့ၢ်တၢ်နီၤဒီး တၢ်မုၢ်ထွဲမၤထွဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤသရၣ်သိၣ် လိတၢ် တဖၣ်မုၢ်ဝဲ-သရၣ်ဒိၣ်ကွၢ်လၢယံၤသးတီ, သရၣ်စၢ်ဟ့ၣ်ဂုၤ, သရၣ်မုၢ်ထုလၢဆီ, သရၣ် ဒီးကထၢၣ်န့ၣ်လုအိၣ်, သရၣ်မုၢ်ကွဲပလံးဒီးသရၣ်က့ၣ်စ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၂၃၅)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

ကိုပသံဃ်မိုး သရော်သမိတင်မလိ



ကိုပသံဃ်မိုးရှာဘျာထံခရစ်တော်အိမ်ပိုင်သကိးတော်အိမ်ပိုင်အိမ်ဒီး သရော်သမိတင်မလိ ဖဲလဲစးပတုဘျာ(၁၆-၂၀)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်ဖဲ ကိုပသံဃ်မိုးတော်ဘိယျာသရော် န့ၣ်လီၤ. သရော်သံဃ်လိတော်တဖၣ်မုာ်ဝဲ-သရော်ဒိဒီးကထာၣ်အိန့ၣ်ညိၣ်(သ့ၣ်ဂံၢ်သးကျါ), သရော်ဒိဒီးကထာၣ် အိၣ်သီ(သ့ၣ်ညါတော်အိမ်ပိုင်အဂုၤအဘၣ်, ပာ်ဆးဝံဘျာ, သရော်ဘျာ) သရော်ဒိဒီးအဝံးတိ(ကွၢ်ဆိကမိၣ်ကုပကျဲ, ပတၢ်မာ), ဒီးကထာၣ်ထီၣ်လွၢ်ထု(ဆုတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်သကိးကွၢ်လီၤမုာ်ဆိးပာ်လၢယျာတုလီၤ), သရော်ဒိဒိတံမသး (ဘၣ်မနုၤသးစီဆဲ ကစၢ်အကါဒိၣ်လၢ တၢ်အိမ်ပိုင်ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်လဲၣ်), သရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်ပျါဖဲ(တၢ်ဂုၤတဖၣ်လၢအဒးကွၢ်ဆၢၣ်မံၣ်တၢ်အိမ်ပိုင်သရော်မုာ်မဆါတနံၤအံၤ), သရော်ဒိဒိမုၢ်ထု(တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိၣ်သး)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မလိတဘျီအံၤ အိမ်ဒီး တၢ်ကတိၤသကိးလီၤဆိလၢ အဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အိမ်ပိုင်အနီၣ်ဂံၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မလိတဘျီ အံၤခဲလၢာ်အိမ်ဝဲ(၇၇၂)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

ကိုဟိကတး သရော်သမိတင်မလိ



ကိုဟိကတးအိမ်ဒီး သရော်သမိတင်မလိ ဖဲလဲအိးကထာၣ်(၁၄-၂၀), ၂၀၁၉န့ၣ် ဖဲဂုၤဟိကတး သံမိဘျီဒိဒိန့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထု - “ဘၣ်လီၤနခိၣ်ဖဲး” ၂၆၀၂၅န့ၣ်လီၤ. တၢ်မလိတဘျီအံၤ သရော်သံဃ်လိတော်တဖၣ်မုာ်ဝဲ - သရော်မုာ်အံၤလုမိၣ်, သရော်ဒိဒိကွၢ်လီၤယိသးတီ, သရော်စာ်ဟ့ၣ်ဂုၤ, ဝီၤရီကွဲးကိးထု, သရော်ဒိဒိဒီး ကထာၣ်အိၣ်သီဒီး တၢ်သံဃ်လိတၢ်သးဝံၣ်လၢ သရော်ဂုၤထုတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ် တၢ်မလိခဲလၢာ် အိမ်ဝဲ(၄၀၄)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

သရော်သမိဝဲကျဲ



ပုၤကညီဘျာထံခရုၣ် သရော်သမိဝဲကျဲအိမ်ဒီး ကိၣ်ကဆိလဲ(၂၆)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မအိၣ်ဖဲ လဲအိးကထာၣ်(၃၀)သီ တုၤ လဲနီၣ်ဝဲဘျာ(၃)သီ ၂၀၁၉န့ၣ်ဖဲ တီအူကီၢ်ကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘၢ, တီအူတၢ်တၢ်အိမ်ပိုင်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထုမုာ်ဝဲ- “ကာကုပတၢ်ဂုၤတၢ်န့ၣ် အယံအလၢ” န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ကဆိလဲတဘျီအံၤ တၢ်ပညိၣ်မုာ်ဝဲ- (၁)ဒိသိးခရိုင်အခုၤကသ့ၣ်ညါ ယွၢ်အကလုာ်ကထိဒီးကစၢ်အိၣ်အိၣ်အိၣ်အိၣ် (၂)ဒိသိးခရိုင်အခုၤပုၤ ကဒးကဲထီၣ်အပျီအဘိၣ်လၢကသ့ၣ်ညါယွၢ်ကလုာ်ကထိဒီးကစၢ်အိၣ် န့ၣ်အိၣ်အိၣ်အိၣ်အိၣ်. တၢ်သံဃ်လိလံၣ်စီဆဲလၢ သရော်မုာ်ဒိဒိဒီးကထာၣ်ထုထု, တၢ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆၢလၢ သရော်ဒိဒိအိၣ်လီၤလၢ, တၢ်ဟ့ၣ်နီၤဆုၤထီၣ်(၁)လၢ သရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်ဟ့ၣ်မုာ်ထု, တၢ်ကတိၤခိဆၢလၢသရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်ခရိုင်စတီၣ်ဖာၣ်ဒီး, တၢ်ဟ့ၣ်နီၤဆုၤထီၣ်(၂)လၢ သရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်စံသံဃ်ဟး, တၢ်ကတိၤခိဆၢလၢ သရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်ရုၣ်ကိၣ်ထု, တၢ်ဟ့ၣ်နီၤဆုၤထီၣ်(၃)လၢ သရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်စုစီ, တၢ်ကတိၤလီၤဆိ(၁)လၢ သရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်ထု, တၢ်ကတိၤလီၤဆိ(၂)လၢ အပူၤသ့ၣ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ကဆိလဲတဘျီအံၤ ပုၤဆဲးလီၤမံၤခဲလၢာ်အိမ်ဝဲ(၁၀၂)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

ကိုမိုးမိုး သရော်သမိတင်မလိ



ကိုမိုးမိုးသရော်သမိခိၣ်န့ၣ်တၢ်မလိ(၅၁)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မအိၣ်ဖဲ လဲစးပတုဘျာ (၁၆)သီတုၤ(၂၄)သီ, ဖဲကီၢ်ဝဲလီၤကမုၢ်ကမၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထုမုာ်ဝဲ- “လဲၤဆုညါလၢယွၢ်ဂံၢ်ဘါ”(စး ၇၁:၁၆, ၂၆ ၁၄:၁၅)သရော်သံဃ်လိတော်တဖၣ်မုာ်ဝဲ(၁) သရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်စုစီ(တၢ်မလိလံၣ်စီဆဲလံာ်အံၤ), (၂) သရော်မုာ်ဒီးဖိၣ်ဒု (ပုၤကညီဘျာထံခရုၣ် ခရိုင်တၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ အတၢ်မုာ်တၢ်), (၃) သရော်ဒိဒိဒီးကထာၣ်မိၣ်မိၣ်(မုၢ်လၢတၢ်အိမ်ပိုင်သးစာ်အကီၢ်), (၄) သရော်မုာ်ဒီးကထာၣ်သိမိ(ခါတၢ်ဆၢကတီၢ်တၢ်တၢ်), (၅) သရော်စာ်ဟ့ၣ်ဂုၤ (တၢ်မုာ်တၢ်န့ၣ်ဒီး တၢ်မုၢ်ထုမုာ်ထု), (၆) သရော်မုာ်ကွၢ်ထု, သရော်ထု (TMT တၢ်မလိ), (၇) Dr. Ronald Mya Win, Dr. Goodwill Manico (တၢ်ဘၣ်ဆၢဖဲကီၢ်ဖိဒီးတၢ်ကုၤစါယါဘျီ)ဒီး အိမ်စုၢ်ကိးဒီးတၢ်ကတိၤလီၤဆိန့ၣ်လီၤ.

ကိုမုာ်တြီၢ် သရော်သမိတင်မလိ



ကိုမုာ်တြီၢ်အိမ်ဒီး သရော်သမိတင်မလိ(၆)ဘျီတဘျီဖဲ ကီၢ်ဝဲလီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထုမုာ်ဝဲ- “သိးထီၣ်ယွၢ်အစုကတဲၤ မုာ်န့ၣ်ကတဲၤကွၢ်ဆၢၣ်မံၣ်”(အဒး ၆:၁၁-၂၁, ၂၀၁၂ ၄:၃-၄, ၆:၂၄-၅)န့ၣ်လီၤ. တၢ်မလိတဘျီအံၤ သရော်သံဃ်လိတော်တဖၣ်မုာ်ဝဲ-သရော်မုာ်အိၣ်ဝဲ, သရော်မုာ်ပုၤကွဲး, သရော်ဒိဒိဒီးအဒးတး, သရော်ဒိဒိဖဲထၢၣ်, သရော်စာ်ဟ့ၣ်ဂုၤ ဒီးသရော်ဒီးကထာၣ်ရွှၢ်ကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မလိခဲလၢာ်အိမ်ဝဲ(၁၀၅)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

ခရိုင်ဖိတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ဝဲကျဲ



ပုၤကညီဘျာထံခရုၣ်ခရိုင်ဖိတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ဝဲကျဲ သးကျဲဆုၤလီၤဘၣ်ခၢၣ်စးလၢ ကလဲဟ့ၣ်ဘၣ်(Christian Home Awareness)ဆုၤကီၢ်တဖၣ်လၢအမုာ်ကီၢ်ဒဝံၣ်ဘျဲ, ကီၢ်ချၢၣ်လွၢ်ထု, ကီၢ်ဖၣ်အိၣ်မိၣ်လုမိၣ်, ကီၢ်ကယါမိၢ်ပုၤ, ကီၢ်ကွဲးအဒီးတီအူကီၢ်ကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘၢတဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ဒီးဖဲကီၢ်ချၢၣ်လွၢ်ထု သးကျဲမၤကီၢ် ခ.တတၢ်မလိအဆၢကတီၢ် သရော်မုာ်အိၣ်သီထု ဒီး သရော်မုာ်လၢဂီၤဖဲ(ခိလုၣ်လုၣ်တၢ်အိမ်ပိုင်သရော်မုာ်), သရော်မုာ်အိၣ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢခရိုင်ဖိတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ဝဲကျဲခၢၣ်စးလဲၤဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤဘၣ်(Celebrating Family)စုၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲလဲအိးကထာၣ်(၂၅)သီ, အိမ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ဒီးမၤဘၣ်ဘျီတဘျီ(၂၀၂၀, ၂၀၂၁) တၢ်ကီၢ်ခါတၢ်မလိလံၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလဲနီၣ်ဝဲဘျာ(၃)သီ, ၂၀၁၉ အဆၢကတီၢ် ခ.တတဲကျဲပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်လဲၤရူလိၣ်မုာ်လိၣ်ဒီး ဘါသကိးဘၣ်ဆုၤကဲတဲစုး, ခရုၣ်ဝဲလီၤ တၢ်မလိစုၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးမံးရှၢၣ်ဝဲၤကျိၤ



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးမံးရှၢၣ်ဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီး တၢ်မူထီၣ်ဝဲၤထီၣ်တၢ်မၤလိ ဖဲလၢအိၣ်ကထိၣ်ဘၣ်(၈-၁၃)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ် ဖဲန့ၣ်ချၢၣ်တၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်, တီၢ်အူကီၢ်ကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအတၢ်ကွၢ်စီၣ်သး သရၣ်သမၤလၢ အမၤတၢ်သးခုကစီၣ်တဖၣ် ကသုၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤအိၣ်ထီၣ်လၢ ယွၤတၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပုၤသိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ- သရၣ်ဒီးကထၢၣ်ဟံးချ့ၣ်ဒီး သရၣ်ဒီးကထၢၣ်န့ၢ်လုအိၣ်(တၢ်သိၣ်လိလံာ်စီဆ့ၣ်), သရၣ်ဒိၣ်ဒဲန့ၢ် (တၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ခွဲး တၢ်ယၢ်ဒီးတၢ်မၤလၢပုၤ မူဒါလၢတၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤ), သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်လီၤလး (ဟံးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးမၤလၢပုၤမူဒါလၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တၢ်မၤ), သရၣ်မုၢ်လိဖိ(တၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးမၤလၢပုၤမူဒါလၢဒီးပုၤခရၢ်ဖိန့ၢ်နီၣ်တက), သရၣ်ဒိၣ်သးခု(တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်လဲၤခီဖျိ) ဒီးသရၣ်ဒိၣ်အံးဒစး(တၢ်သ့ၣ်ဝဲၣ်သးဆၢ)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤတၢ်မၤလိကွၢ်စီၣ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်ဒါထူန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟံးဆဲးလီၤမံၤခဲလၢအိၣ်ဝဲ (၁၅၅)ဂၤလၢကီၢ်(၁၄)ဘျီန့ၣ်လီၤ. န့ၣ်လၢကဟံးတၢ်မၤလိကဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ် ကီၢ်ကယါဖူန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတဲၣ်ကတိၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဝဲၤကျိၤ



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ် တၢ်ကတဲၣ်ကတိၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီး တၢ်မၤလိကတိၤပုၤဖျိထီၣ်အတိၤတဆဲး လၢဒီးန့ၢ်တၢ်လၢကတိၤ(၄)ဘျီဆူအစီၣ်တဖၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဖဲ လဲၣ်န့ၣ်ဝဲဘၣ်(၁၄)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ် ဟါ(၄:၀၀)န့ၣ်ရဲၣ် ဖဲခိၣ်လဲၣ်ကညီၣ်ဘျၢထံၣ်သရၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပုၤကတိၤဆူၣ်န့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဘျးဟံးမ့ၢ်ဖျိ, တၢ်ထုကဖၣ် လၢသရၣ်ဒိၣ်သ့အိၣ်ထု, တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်ပျၢ်တၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဖိသီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ဖိလၢဒီးန့ၢ်တၢ်လၢကတိၤခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၈)ဂၤလၢ ကီၢ်လျီၣ်ဘျီလၢအမ့ၢ် ကီၢ်ထးခိ, ကီၢ်ဖၣ်အိၣ်မိၣ်လမ့ၢ်, ကီၢ်တကူၣ် ဒီးကီၢ်ပသံၣ်စိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယွၤဂ့ၢ်ပိညါဝဲၤကျိၤ



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ယွၤဂ့ၢ်ပိညါဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီး “ယွၤဂ့ၢ်ပိညါ ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢဟံးစုန့ၣ်ကျဲ” ကရူၢ်လဲၤအိၣ်သကိးကီၢ်မ့ၢ်တြီၢ်လံာ်စီဆ့ၣ်ကွဲ, ကီၢ်ဖၣ်အိၣ်မိၣ်လမ့ၢ်လံာ်စီဆ့ၣ်ကွဲ ဒီးဖုကဲၣ်ကုၣ်လံာ် စီဆ့ၣ်ကွဲတဖၣ်ဖဲလၢအိၣ်ကထိၣ်ဘၣ်(၂၂-၂၄)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်အံၤမ့ၢ် တၢ်လဲၤအိၣ် သကိးဒီး ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢဂၤလိၣ်သးလၢ လံာ်စီဆ့ၣ်ကွဲတဖၣ်လီၤ. တၢ်လဲၤတဘျီအံၤထီၣ်ဘၣ်လၢ လံာ်စီဆ့ၣ်ကွဲတဖၣ်အတၢ်တူၢ်လီၣ် လၢအိၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်, တၢ်အိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒဲန့ၣ်အသးထီၣ်ဘၣ် လံာ်စီဆ့ၣ်ကွဲတဖၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤ, တၢ်ဖဲတၢ်မၤဒီး အတၢ်အိၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢ အမ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်သ့ၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်စုလျီၣ်ဝါ, သရၣ်စၢလမိၣ်, သရၣ်မုၢ်မိၣ်မိၣ်ထူ ဒီးသရၣ်မုၢ်လိဖိတဖၣ် လဲၤတုၤအိၣ်သကိးန့ၣ်လီၤ.

လံာ်လဲၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲၤကျိၤ



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ် လံာ်လဲၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲၤကျိၤ အိၣ်ဒီးတၢ်သးထီၣ်ထီၣ်ကညီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ဖဲထီၣ်လၢမိၣ်ကျိၣ်ဒီး ဒီလီၤဆူတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကိးကယါဒီး အကီၢ်အံၤဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်လၢ တီၢ်ဘျီကွၢ်တၢ်လီၤ(၇)တီၢ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်လဲၤခဲကွၢ်စီၣ်ကွၢ်တၢ်တီၢ်ဘျီကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တန့ၣ်အံၤဝဲၤကျိၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခဲဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ် လဲၣ်အိၣ်ကထိၣ်ဘၣ် ၃၀သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲၤကျိၤထုးထီၣ်ဘၣ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ပုၤ အတၢ်အိၣ်မူအဂ့ၢ်ဖဲလဲၣ်အိၣ်ကထိၣ်ဘၣ်, ၂၀၁၉န့ၣ်, ဒီးယနီၣ်ကစၢ် Poster ဖဲ လဲၣ်န့ၣ်ဝဲဘၣ်, ၂၀၁၉န့ၣ် ဒီးမ့ၢ်လၢလၢပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ဖိလံာ်တဖၣ် ကဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢလဲၣ်လျီၣ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဘျီကွၢ်အဲကလံး-ကညီၣ်စ့ၢ်လဲၣ်ခိၣ်ယုၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤဒီးကမံးတံၣ်ဖိတဖၣ် ထံၣ်လိၣ်မၤသကိးတၢ် (၃၄)ဘျီတဘျီဒီးအကတၢ်တဘျီဖဲ ၂-၁၁. ၂၀၁၉န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ပစဲးဘျးဒီးယုကညးဘၣ် ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ဖိလံာ် တဖၣ်လၢကသ့ၣ်န့ၣ် ပဲၤကျိၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်လၢတၢ်ထုကဖၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢန့ၣ်လီၤ.

ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤမိၣ်



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ် ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤမိၣ် အိၣ်ဒီးလၢတၢ်စီၣ်မုၢ်စီၣ်ကရဲး (၅)ဘျီတဘျီ အတၢ်ကိးသတြီၢ်ဒီး တၢ်သးကျဲၤတီၢ်လီၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤဆူညါအကီၢ်, ပုၤန့ၣ်တၢ်/န့ၣ်ရွဲၣ်တၢ်မၤလိကတီၢ်အိၣ်ဒီး(Workshop)လၢတၢ်ကွၢ်က့ၢ်ဝဲၤကျိၤအတၢ်တီၢ်, တၢ်ပညိၣ်တဖၣ် ဒီးပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်(Strategic Planning)တဖၣ်ဒီး တီၢ်လီၤကျဲၤလီၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤဆူညါ တဖၣ်လၢအလုၤတုၤလုၤတီၢ် ဒဲခဲခါသးစၢ်တဖၣ် အတၢ်ဟံးဖျါဒီးအတၢ်လိၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ် လဲၣ်အိၣ်ကထိၣ်ဘၣ် (၂၉ တုၤ ၃၀)သီ, ၂၀၁၉န့ၣ် ဖဲဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤမိၣ်ဝဲၤလီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖိၣ်စ့ၢ်ဝဲၤကျိၤ



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ဖိၣ်စ့ၢ်ဝဲၤကျိၤ မၤသကိးဘၣ် ဖိၣ်စ့ၢ်တၢ်မၤလိဖဲ ဂ့ၢ်လျီၣ်ကီၢ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ် ဖဲလဲၣ်ပတုၤဘၣ် (၂၂-၂၅), ၂၀၁၉န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ မၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီးကီၢ်သဘၣ်လၢ အမ့ၢ်ကီၢ်ထးခိ, ကီၢ်ကယါမိၣ်ပုၤ ဒီး ကီၢ်ကယါဖူသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ဖိအတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဒီး တၢ်မူထွဲမၤထွဲလၢ သရၣ်ဒီးကထၢၣ်ဒဲန့ၢ်ယၢ်ညျး, တၢ်ကဲခိၣ်ကဲန့ၢ်လၢသရၣ်ဒီး ကထၢၣ်စီလဲၣ်အိၣ်ဖိၣ်ထူ(ပဘယဖ), ဖိၣ်စ့ၢ်မ့ၢ်ဒီး တၢ်အိၣ်ဖိၣ် အတၢ်ပတၢ်ဆူလၢ သရၣ်ဒိၣ်အၢတြီၣ်ဟ့ၣ်, တၢ်သိၣ်လိတၢ်သးဝဲၣ်လၢ သရၣ်ဂ့ၢ်န့ၢ်စ့, တၢ်မၤလိကွၢ်စီၣ် လၢ သရၣ်ပိရဲၣ်, တၢ်မၤလိလံာ်စီဆ့ၣ်လၢသရၣ်ယၢ်စၢၣ်ဖျါ ဒီးတၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢ သရၣ်သဘျီဝါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟံးထီၣ်တၢ်မၤလိအိၣ်ဝဲ(၆၀)ဂၤဒီး အကျါဖိၣ်စ့ၢ်တၢ်ဖိၣ်စ့ၢ်မံၤစ့ၢ်ကိးဟံးထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

တက်ကယူကယာ်ဒီးတက်ကူလိင်တက်ဝဲကျဲ



ပုဂံညီဘူထံခဝုရျာ် တက်ကယူကယာ်ဒီးတက်ကူလိင်တက်ဝဲကျဲအိဉ်ဒီး တက်မလိလောအမုာ် “Healing The Wounds of Trauma” ဒီး “Bringing Healing To Traumatized” ဖဲလဲစဲးပတုဘျာ်(၉)သီတု(၁၄)သီ, ၂၀၁၉န့ဉ်ဖဲ န့ဉ်(၁၀၀)တက်စဲး ဘျူးတက်သ့ဉ်ထီဉ်, ၁၂၀(ယ)အလျာ်, ပုဂံတက်ကူန့ဉ်လီၤ. ကီၤဝဲကျဲကျဲမးဉ်စးတဖဉ်, ကီၤ ခရံဉ်ဖဲလီၤခါးသးခါးစးတဖဉ်, သရဉ်သမါဒီးတက်အိဉ်ဖိဉ်ခိဉ်နီတဖဉ် ခဲလက်ဟံဉ်ဖိဉ် (၂၇)ဂါ ဟံဉ်ထီဉ်တက်မလိတဘျီအံၤန့ဉ်လီၤ. ဖဲလဲစဲးပတုဘျာ်(၂၄)သီတု လါအိဉ်က ထံဘျာ်(၄)သီ အိဉ်စုာ်ကိးဒီးတက်မလိလော တက်ကယူကယာ်ဖိဉ်သံဉ်အိဉ်ဆိးလိာ် မုာ်ခိဉ်တဖဉ်အဂီၢ်(Capacity Building Training)ဒီးတက်စုသုတက်မလိန့ဉ်လီၤ.တက် မလိတဘျီအံၤသရဉ်,သရဉ်မုဉ်သိဉ်လိတက်အိဉ်ဝဲ(၅)ဂါ ဒီးတက်ဂုၤလၢပမလိတဖဉ်မုာ် ဝဲ-“Healing The Traumatic Child and Hostel Management” တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. ပုဂံထီဉ်တက်မလိခဲလက်အိဉ်ဝဲ(၁၁)ဂါန့ဉ်လီၤ.

ပိဉ်မုဉ်ဝဲကျဲ



ဖဲလဲစဲးပတုဘျာ်(၁၀-၁၂)သီ, ၂၀၁၉န့ဉ် ပုဂံညီဘူထံခဝုရျာ် ပိဉ်မုဉ်ဝဲကျဲ အိဉ်ထီဉ်တက်မလိ လာအမုာ်တက်သုကွဲးလိကွဲးလိတက်မလိ(၂)ဘျီတဘျီဖဲခဝုရျာ် တက်သ့ဉ်ထီဉ်(၆)ထာ, တက်အိဉ်ဖိဉ်ဒီးန့ဉ်လီၤ.တက်မလိတဘျီအံၤပုမလိတက်ဖိခဲလက် အိဉ်ဝဲ(၁၈)ဂါလၢကီၤ(၁၃)ဘျီဒီး သရဉ်/သရဉ်မုဉ်သိဉ်လိတက်အိဉ်(၃)ဂါန့ဉ်လီၤ.လါ အိဉ်ကထံဘျာ်(၁)သီ, ၂၀၁၉န့ဉ်မာဝဲဘၣ်သ့ဉ်ကုသးပုဂံတက်ဂုၤလိမုဉ်လိတက်ရံဉ် တက် ကျဲ(၂)ဘျီတဘျီဖဲဖဲလီၤခါးသးအတက်ဉ်,ကီၤပကိတကုဉ်န့ဉ်လီၤ. တက်ရံဉ်တက်ကျဲ တဘျီအံၤဖဲဖဲ(၂၀)ဂါယုဒီးခိဉ်နီ,တဖဉ်ဒီး ဝဲလီၤပုမလိကိးတက်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. တက်ရံဉ်တက်ကျဲ တဘျီအံၤခါးစုာ်ကိးဒီး တက်မလိလိာ်စိဆဲး, တက်သ့ဉ်ဝဲဉ်သးဆာပုးဝဲ ဒီးတက်ဟ့ဉ်တက်သိဉ်လိတက်ထွဲ တက်အိဉ်ဆုဉ်ခါးလၢသ့ဉ်ကုသးပုဂံတက် အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ဖဲလဲစဲးပတုဘျာ်(၂၂-၂၃)သီ, ၂၀၁၉န့ဉ် မာဝဲဘၣ်တက်သးကျဲ(၁) တက်ရံဉ်တက်ကျဲ အကလုာ်ကလုာ်တက်မလိ(Event Management)လၢ ကီၤပိဉ်မုဉ်ကရၢန့ဉ်ရွဲဉ်/ ကီၤပိဉ် မုဉ်ဝဲကျဲပုမလိတက်သ့ဉ်တဖဉ်အဂီၢ်တချးဖဲဝဲကျဲဝဲလီၤတက်အိဉ်ဖိဉ် ကတီၢ်န့ဉ်လီၤ.

ခရံဉ်ဖိတက်မၤဂုၤမၤစၢၤ ဒီး တက်ဂုၤထီဉ်ပသီထီဉ်ဝဲကျဲ



ပုဂံညီဘူထံခဝုရျာ် ခရံဉ်ဖိတက်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီး တက်ဂုၤထီဉ်ပသီထီဉ်ဝဲကျဲ သးကျဲမၤ(Business Forum)အတက်ရံဉ်တက်ကျဲဖဲလိန့ဉ်ဝဲဘျာ်(၇-၈)သီ, ၂၀၁၉န့ဉ်ဖဲ ကီၤတကူဉ်, ဖြးဘျီဉ်ရီဖိဉ် စးထီဉ်ဂီၤ(၈) န့ဉ်ရံဉ်တု ဟါ(၄:၃၀)န့ဉ်ရံဉ် န့ဉ်လီၤ. တက်ပညိဉ်ကွာ်ဖဲမုာ်ဝဲလၢ- ကဒးအိဉ်ထီဉ်တက်တၢ်ထွဲဆးကျိးအကျိးအကျဲ လၢ တက်ဆါတက်ပု အကရၢဒီး ပုဆါတက်ပုတက်ကရၢ, မုဉ်ခိဉ်သးပုသ့ဉ်တက်ဖျးတက်, ထုစံဉ် တဖဉ် ကသ့ဉ်ညါနီၤပကိအိဉ်ထီဉ်တက်ဆါတက်ပုဟံဉ်ဘျးစဲးအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ပုဟံဉ်ထီဉ်တက်ရံဉ် တက်ကျဲတဖဉ်မုာ်ဝဲ ပုဂံညီဘူထံခဝုရျာ်, ခရံဉ်ဖိတက်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီး တက်ဂုၤထီဉ်ပ သီထီဉ်ဝဲကျဲကစဲးတံာ် ဟ့ဉ်ကူဉ်တက်, ခဝုရျာ်ခိဉ်နီအိဉ်မုဉ်ခါ, ကီၤ(CSSDD)ပုန့ဉ်တက် ဒီးတက်တံာ်ကျဲ ပုမလိတက်ဖိ, လီၤကဝီၤသဝီခါးဉ်စး လၢ(JOINT, TREC, CSID)တက်တံာ်ကျဲသဝီခါးဉ်စး ခဲလက်(၁၈၀)ဂါန့ဉ်လီၤ. ပုဟ့ဉ်ဒီဟ့ဉ်နီတက်တဖဉ်မုာ်ဝဲ- သရဉ်အုကူဉ်ကီၢ် (တကူဉ်ကီၢ်ခိဉ်, တက်သ့ဉ်တက်ဖျးဝဲ ကျဲ, ဝဲကျဲတက်ဖဲတက်မၤ), သရဉ်မုဉ်ခိဉ်စုာ်ခိဉ်(တကူဉ်ကီၢ်ခိဉ်, တက်သ့ဉ်တက်ဖျးဝဲ ကျဲ, ပနံဉ်တက်ကတီၢ်မၤဆုကီၢ်ဂီၤ အကါခိဉ်အဂီၢ်), သရဉ်ဌာဉ်ထီ(တက်မၤခိဉ်ထီဉ် ပုထုစံဉ်ဖဲဒုးမၤသ့ဉ် အတက်ဖဲတက်မၤဂုၤဝဲကျဲကျဲ), သရဉ်ခုဉ်စိဉ်ထီ(တက်အကါခိဉ် လၢ တက်ဟံဉ်ဖိဉ်မၤသကိး တက်ဆါတက်ပုကျဲကျဲအဂီၢ်), သရဉ်မုဉ်ခိဉ်အိဉ်မုဉ်ခိဉ်(တက်ဟ့ဉ်ကူဉ်တၢ်ဝီဉ်သကိးလၢ တက်အိဉ်တက်အိဉ်ဘၣ်ဂုၤဘၣ်ဝီအဂီၢ်), သရဉ်မုဉ်ခိဉ်ဝုဉ်ဝုဉ်လိဉ် (တက်ဒးသ့ဉ်ညါ တက် သုဟံးန့ဉ်မုဉ်ခါလၢ တက်ဖဲအိဉ်မၤအိဉ်အဂီၢ်), သရဉ်အုမုဉ်သ့ဉ် (ကျဲကျဲသ့ဉ်ဒီး တက်ခွဲးတက်ယံလၢ ပနံဉ်တက်ကတီၢ်မၤ), သရဉ်တုဉ်လုအိဉ် (ကီၤပံၤယီၤကဝီၢ်ဟီဉ်ခိဉ် တက်သိဉ် တက်ဘျးအဂီၢ်),သရဉ် စီၤဟာထာဉ်ဝုဉ်(တက်ခွဲးတက်ယံလၢ တက်ဟံးလီၤစု လၢပုသ့ဉ်တက်ဖျးတက်အဂီၢ်)န့ဉ်လီၤ. အိဉ်ဒီး PANEL Discussion – RFDA model farmer, စီၤစီၤန့ဉ်လု(Linn Coffee) ဒီးပုတီခိဉ်ရံဉ်မဲလၢ တက်ရံဉ်တက်ကျဲအံၤ မုဉ်ဝဲသရဉ်သ့ဉ်ရးထီ(Myanmar Development Network)န့ဉ်လီၤ. တက်ရံဉ်တက်ကျဲတဘျီအံၤ ပထံဉ်ဘၣ် တက်ကဲဘျးကဲဖိဉ်လၢ ပထံဉ်သ့ဉ်ညါနီၤပကိအိဉ်ဘၣ် ကီၤပံၤယီၤပဒိဉ် တက်ကရၢကရီအတက်ဖဲတက်မၤ အဂီၢ်အကျဲဘၣ်ထွဲဒီး တက်ဆါတက်ပုအကျဲကဝီၢ်ဝီတဖဉ်န့ဉ်လီၤ.

န့ဉ်ကယာ်(၂၁)မံးရျာ်တက်တိဉ်ကျဲခဲပတီၢ်တပတီၢ် ကရူာ်(၄) တက်ပာတက်ဆုာ်တက်မၤလိ



ပုဂံညီဘူထံခဝုရျာ် န့ဉ်ကယာ်(၂၁)မံးရျာ်တက်တိဉ်ကျဲခဲပတီၢ်တပတီၢ် ကရူာ်(၇)အိဉ်ဒီး တက်ပတက်ဆုာ်တက်မၤလိလၢ ပိဉ်မုဉ်ခိဉ်နီတဖဉ် ဒီးသးစါခိဉ်နီ တဖဉ် အဂီၢ်” ဖဲလဲစဲးပတုဘျာ်(၃-၆)သီ, ၂၀၁၉န့ဉ်, ခဝုရျာ်, န့ဉ်(၁၀၀) တက်စဲးဘျူးတက်သ့ဉ် ထီဉ်န့ဉ်လီၤ. တက်မလိတဘျီအံၤ တက်သိဉ်လိသရဉ်/မုဉ်တဖဉ်မုဉ်ဝဲ-တက်ပတက်ဆုာ်သး ကျဲပံၤဒး တက်ဖဲတက်မၤ- သရဉ်အိဉ်မုဉ်စိ, သရဉ်မုဉ်စုးစုးအိဉ်, တက်သုပမၤဆုာ် ကျဲဉ်စု စရံဉ်ပတီၢ်-သရဉ်မုဉ်ရံဉ်ထီဉ်ဖဲတဖဉ်န့ဉ်လီၤ. အိဉ်ဒီးတက်သိဉ်လိလံာ်စိဆဲးလၢ သရဉ်မုဉ် ဒီးကထာဉ်လုထူးသးသရဉ်မုဉ်လါဖဲန့ဉ်လီၤ. တက်ကတီၢ်လါဆဲးလၢ သရဉ်မုဉ်မုဉ်ဖဲ, သရဉ် မုဉ်သံဉ်န့ဉ်,သရဉ်မုဉ်ခိဉ်ဒီးကထာဉ်ဖိဂီၤ တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. ပုဟံဉ်ထီဉ်တက်မလိခဲလက် အိဉ် ဝဲ(၃၃)ဂါန့ဉ်လီၤ. ဝဲကျဲလၢမၤသကိးတက်တဖဉ်မုဉ်ဝဲ-ဝဲကျဲလၢသးစါတက်မၤလိ, ပိဉ်မုဉ်ဝဲကျဲ ဒီး တက်ကတီၢ်ကတီၢ်ဒုးခိဉ်ထီဉ်ထီဉ်ခိဉ်နီဝဲကျဲတဖဉ်န့ဉ်လီၤ.

ကရူာ်(၈) တက်ယုထံဉ်ကျဲဉ်စုကရူာ်



ပုဂံညီဘူထံခဝုရျာ်န့ဉ်ကယာ်(၂၁)မံးရျာ်တက်တိဉ်ကျဲခဲပတီၢ်တပတီၢ် ကရူာ်(၈)လၢအမုာ် တက်ယုထံဉ်ကျဲဉ်စုကရူာ်အိဉ်ဒီး တက်ရံဉ်တက်ကျဲလၢတက်သးကျဲမၤ တက်ဆါတက်ပု ဒ်သိးကဒီးန့ဉ်ဘၣ်ကျဲဉ်စုလၢ န့ဉ်ကယာ်(၂၁)တက်ဖဲတက်မၤတဖဉ်အဂီၢ် န့ဉ်လီၤ. တက်ရံဉ်တက်ကျဲအံၤ ဘၣ်တက်မၤအံၤဖဲ လါန့ဉ်ဝဲဘျာ်(၁၆)သီ မုဉ်ဃုာ်လီၤ (၃၃၇၂ ဇူ) န့ဉ်ရံဉ်န့ဉ်လီၤ. အိဉ်ဒီးဝဲကျဲတဖဉ်တက်မၤသကိး ဒီဖျဲတက်ဆါတက်အကလုာ်ကလုာ် ဒီးအိဉ်စုာ်ကိးဒီး တက်သ့ဉ်ဝဲဉ်သးဆာအတက်ရံဉ်တက်ကျဲန့ဉ်လီၤ. ပစဲးဘျူးဘၣ် သရဉ်ခိဉ် လက်လါဆဲး, သရဉ်ထုဂုၤ, သရဉ်ခိဉ်ကဲန့ဉ် ဒီးသရဉ်ခိဉ်လၢတၢ်တဖဉ် ဒီးပတံကိဉ်အိဉ်ဒီး အတံၤသကိးတဖဉ်လၢဟ့ဉ်ထီဉ်တက်သးဝဲဉ်ဒီး တက်ဒုလၢအမုဉ်တဖဉ်အပယံန့ဉ်လီၤ. စံး ဘျူးကတီၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဖဉ် ဒီးခဝုရျာ်ဖဲလိတဖဉ်, ခဝုရျာ်ဝဲလီၤပုမလိသကိးတက်ခဲ လက်လါ ဟ့ဉ်ဂီၤဟ့ဉ်ဘါပုလၢတက်ဆါတက်ပုအံၤအပယံလီၤ. တက်ရံဉ်တက်ကျဲတဘျီအံၤ တက်မၤဘျာ် လၢဒီးန့ဉ်ဘၣ်ခဲလက် အိဉ်ဝဲသးဆဲးလွဲၤကလီၤ တကလးခဲကထံဉ်လွဲၤကယာ် (၃,၄၁၂,၄၀၀) ဘးတီတီန့ဉ်လီၤ.